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نبذه عن المركز

يقــدم مركــز التوظيــف وشــؤون الخريجيــن العديــد مــن الفــرص المتعلقــة بالتأهيــل المهنــي والتوظيــف 
والتدريــب لطلبــة الجامعــة وخريجيهــا حيــث يقــوم قســم التخطيــط المهنــي والتوظيــف بالمركــز بتأهيــل 
ــذ التحاقهــم بالجامعــة ومســاعدتهم فــي اتخــاذ الخيــارات  ــاً وتحضيرهــم لســوق العمــل من الطلبــة مهني
المهنيــة الصحيحــة لتحقيــق أهدافهــم الحياتيــة والمهنيــة. وتعتبــر مشــاركة الطلبــة والخريجيــن فــي برامج 
وفعاليــات القســم فرصــة لإكســابهم مهــارات التوظيــف اللازمــة لإعدادهــم الإعــداد الأمثــل للدخــول إلــى 

ســوق العمــل.

كمــا يقــوم القســم بالربــط بيــن الكليــات والمؤسســات والطلبــة والخريجيــن لتوفيــر فــرص التدريــب العملــي 
والوظائــف المناســبة لخريجــي الجامعــة. ويعمــل القســم مــن خــال بنــاء شــراكات وشــبكات متعــددة الأوجــه 
إلــى توفيــر المصــادر المطلوبــة للطلبــة لاستكشــاف فــرص وظيفيــة مختلفــة وتقديــم خدمــات متميــزة 

للشــركاء فــي القطاعيــن الحكومــي والخــاص.
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الرؤية
أن يكــون المركــز نموذجــاً يحتــدى بــه فــي توفيــر 
مــوارد و خدمــات عاليــة الجــودة تعنــى بالتخطيــط 
وأربــاب  والخريجيــن  للطلبــة  والتوظيــف  المهنــي 
العمــل ؛ و أن يصبــح المركــز الرائــد مــن نوعــه فــي 

دولــة الامــارات العربيــة المتحــدة .

الرسالة
بفــرص  الطلبــة  تزويــد  فــي  المركــز  رســالة  تتمثــل 
أثــرا ملموســا  الذيــن يحدثــان  التدريــب والتوظيــف 
فــي حياتهــم المهنيــة، و تهيئتهــم لمســيرتهم 
فــي  تســهم  ارشــادية  برامــج  بتقديــم  المهنيــة  
أن  كمــا  ؛  الوظيفيــة  مهاراتهــم  تطويــر  و  صقــل 
المركــز يقــدم أفضــل الخدمــات للمؤسســات التــي 
ولتوســيع  الجامعــة،  خريجــي  لتوظيــف  تســعى 
تواصــل  شــبكة  وإنشــاء  الخريجيــن  مشــاركة  فــرص 
المتحــدة  العربيــة  الإمــارات  جامعــة  بيــن  دائــم 

وخريجيهــا.
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قسم التخطيط المهني والتوظيف : 
التخطيط والإرشاد المهني

يهــدف قســم  التخطيــط المهنــي والتوظيــف الــى توجيــه ومســاندة طــاب جامعــة الإمــارات العربيــة المتحــدة 
ــة اللازمــة لإعدادهــم لســوق العمــل. ــة الصحيحــة و تزويدهــم بالمهــارات الوظيفي فــي اتخــاذ القــرارات المهني



9

الخدمات المقدمة
إرشاد الطلبة بالتخصصات الأكاديمية المتاحة

مساعدة الطلاب في اختيار التخصص الذي يتناسب بشكل أفضل مع شخصيتهم، وقدراتهم وميولهم المهنية.

جلسات الإرشاد الفردي

جلسات فردية يقدمها المرشدون المهنيون في القسم لمساعدة الطبة في التعرف على ميولهم وقدراتهم ومهاراتهم والتخصص الملائم لهم.

جلسات الإرشاد الجمعي

جلسات جماعية لدعم الطلبة في الأمور المتعلقة بالاستكشاف والتطوير المهني.

ورش العمل والمحاضرات المهنية

يقدم قسم التخطيط المهني والتوظيف  مجموعة واسعة من ورش العمل التفاعلية على مدار العام الدراسي لتزويد الطلبة والخريجين بالمهارات 

اللازمة للدخول إلى سوق العمل. وتتضمن هذه البرامج:

-  كتابة السيرة الذاتية الفعالة.
-  مهارات المقابلات المهنية .

-  تقنيات وإستراتيجيات البحث عن وظيفة.
-  أخلاقيات العمل.

-  إدارة الوقت.
-  فهم سوق العمل.

الاختبارات المهنية

تستخدم هذه الاختبارات وما تحتوية من الأدوات لمساعدة الطلبة على اكتشاف وفهم مهاراتهم بشكل أفضل وتقودهم إلى اتخاذ القرارات 

الصحيحة في حياتهم المهنية.

المصادر العلمية المهنية

يقدم القسم للطلبة عدد من المصادر المهنية الإلكترونية والمطبوعة.
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التدريب المهني
تُعتبــر تجربــة التدريــب مــن أهــم عوامــل إعــداد الطلبــة لســوق العمــل؛ لــذا يعمــل المركــز بشــكل وثيــق  مــع الكليــات 

لدعــم برامــج التدريــب العملــي المختلفــة فــي جامعــة الإمــارات العربيــة المتحــدة.  وتهــدف خدمــات التدريــب 

والتعلــم التكاملــي  إلــى بنــاء حلقــة وصــل مهمــة بيــن المجــال الأكاديمــي والنظــري مــن ناحية والتطبيــق العملي 

فــي المؤسســات مــن ناحيــة أخــرى وتتضمــن الخدمــات مــا يلــي:

•  النظــام الإلكترونــي للتدريــب iWIL: هــو نظــام إلكترونــي يــؤدي دوراً رئيســياً فــي التكامــل مــا بيــن أصحــاب 

ــات تســاعد علــى الحفــاظ علــى  ــاً مــع قاعــدة بيان ــة: الطــاب والكليــة وجهــة التدريــب ويتكامــل كلي العلاقــة الثلاث

جميــع ســجلات الطالــب مــن التقاريــر الأســبوعية ممــا يســاعد علــى ســهولة تتبــع المرشــد المهنــي للطالــب 

والاطــاع علــى جميــع المعلومــات والتقاريــر الخاصــة بــه والتقييــم. 

•   ورش العمــل التحضيريــة للتدريــب: يقــدم المركــز سلســلة مــن ورش العمــل التــي تهــدف إلــى إعــداد الطلبــة 

لخــوض تجربــة التدريــب العملــي حيــث تهــدف هــذه الــورش إلــى مســاعدة الطلبــة علــى كتابــة الســيرة الذاتيــة 

الفعالــة، وتطويــر مهــارات المقابلــة والاتصــال ومســاعدتهم علــى فهــم أخلاقيــات العمــل.

للطلبــة  بالتدريــب  الخاصــة  الإرشــادية  الإصــدارات  مــن  عــدداً  المركــز  يقــدم  بالتدريــب:  الخاصــة  المنشــورات     •

والشــركاء.

•  شراكات التدريب: بناء علاقات قوية  مع المؤسسات الحكومية والخاصة لإيجاد فرص تدريب لطلبة الجامعة.                 
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ورش العمل التحضيرية للتدريب
ورشة العمل الأولى - خطوات النجاح: كتابة السيرة الذاتية الفعالة

تهــدف ورشــة العمــل الأولــى إلــى إرشــاد الطلبــة لكيفيــة التعــرف علــى أهدافهــم المهنيــة وتطويرهــا ومــن ثــم إبــراز مؤهلاتهــم بمــا يتــاءم والمهــارات 
المطلوبــة للوظيفــة كمــا تهــدف أيضــاً للتعــرف علــى المراحــل اللازمــة لتقديــم المعلومــات الخاصــة بالمؤهــات العلميــة بأســلوب فعــال متمثــاً فــي 

الســيرة الذاتيــة.

ورشة العمل الثانية - بدء الوظيفة: مهارات المقابلة الشخصية
يتــم إعــداد المتدربيــن فــي هــذه الورشــة لتســويق مؤهلاتهــم ومهاراتهــم للفــرص الوظيفيــة المتعــددة وكيفيــة بنــاء قنــوات الاتصــال والســلوكيات 

والمهــارات الفنيــة اللازمــة لإجــراء المقابلــة الشــخصية.

ورشة العمل الثالثة -  أخلاقيات العمل

تساعد على فهم الأسس الخاصة بأخلاقيات العمل ومتطلبات جهات التدريب.

جائزة المتدرب المتميز

تم إطلاق جائزة المتدرب المتميز )OIA( كمبادرة لتحفيز الطلبة خلال مساق التدريب العملي ومكافأة الطلبة الذين ثبت تفوقهم خلال فترة التدريب.

دليل تدريب الطالب

ُيوفر الدليل المعلومات الخاصة بالتدريب العملي للطلبة.
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خدمة توظيف الخريجين
يعمــل مركــز التوظيــف وشــؤون الخريجيــن مــن خــال خدمــات التوظيــف علــى ربــط الجامعــة والخريجيــن بالمؤسســات الحكوميــة وشــبة الحكوميــة والخاصــة 

وتعريــف الطلبــة بالمؤسســات ومتطلبــات ســوق العمــل. وذلــك مــن خــال:

فرص البحث عن الوظائف
يُوفر المركز للطلبة والخريجين فرص البحث والتقديم على الوظائف قبل وبعد التخرج  
من خلال الموقع الإلكتــروني الخـاص صفحــة الوظــائف - Job Navigator يــقدم مــئـــات

الشواغر الوظيفية المعلنة من قبل المؤسسات الشريكة.

فعاليات التوظيف
ينظــم المركــز مــن خــال قســم التخطيــط المهنــي والتوظيــف  مجموعــة واســعة مــن فعاليــات التوظيــف علــى مــدار العــام الدراســي كمعــارض التوظيــف 

والمقابــات الشــخصية داخــل الحــرم الجامعــي والأيــام المفتوحــة للشــركاء.
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خدماتنا للشركاء
نظــراً لمــا توليــه جامعــة الإمــارات العربيــة المتحــدة مــن أهميــة لبنــاء علاقات قويــة ودائمة ومثمرة مع مؤسســات 
الدولــة مــن أجــل تأهيــل الكــوادر الوطنيــة للمســاهمة فــي التنميــة والنهــوض بالمجتمــع، يعمــل مركــز التوظيــف 
وشــؤون الخريجيــن مــع العديــد مــن المؤسســات والشــركات الكبــرى فــي دولــة الإمــارات العربيــة المتحــدة وذلــك 
لتقديــم برامــج تدريبيــة وفــرص وظيفيــة عاليــة الجــودة تســاعد طلبتنــا فــي تأهليهــم للانخــراط والمنافســة فــي 

ســوق العمــل.
إن اســتقطاب المواهــب المناســبة هــي مــن العوامــل الأساســية  لنجــاح أي مؤسســة، لــذا فــإن جامعــة الإمــارات 
العربيــة المتحــدة هــي شــريككم الأمثــل لمواجهــة هــذا التحــدي مــن خــال توفيــر الكــوادر الوطنيــة المؤهلــة 

لســوق العمــل.

الإعلان عن الشواغر الوظيفية للطلبة والخريجين
الإعــان عــن فــرص التوظيــف المتاحــة حاليــاً فــي المؤسســات للطلبــة والخريجيــن وذلــك مــن خــال تعبئــة النمــوذج 

الخــاص بالشــواغر الوظيفيــة.

الإعلان عن فرص التدريب العملي للطلبة
الاعــان عــن فــرص التدريــب المتاحــة حاليــاً فــي المؤسســات للطلبــة وذلــك مــن خــال تعبئــة نمــوذج التدريــب 

العملــي.
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قسم شؤون الخريجين
يعتبــر التواصــل مــع الخريجيــن مــن أولويــات جامعــة الإمــارات العربيــة المتحــدة. فــي عــام 1981، تــم تخريــج أول 
دفعــة مــن خريجــي الجامعــة بمجمــوع 472 طالبــاً وطالبــة ليتخطــى حاليــا عــدد خريجــي الجامعــة 57000 طالبــاً 
وطالبــة، يشــغل عــدد كبيــر منهــم مناصــب مهمــة فــي مختلــف المؤسســات الحكوميــة والخاصــة فــي جميــع 
أنحــاء البــاد وخارجهــا. نحــن فخــورون بإنجازاتهــم ونطمــح إلــى بنــاء علاقــات قويــة ووثيقــة وأن نوفــر لهــم منصــة 

يســتطيعون البقــاء مــن خلالهــا علــى اتصــال مــع بعضهــم البعــض ومــع الجامعــة.

خدمات الخريجين
يقــدم قســم شــؤون الخريجيــن فــي مركــز التوظيــف وشــؤون الخريجيــن مجموعــة متنوعــة مــن الخدمــات تتضمــن 

مــا يلــي:
• حساب بريد إلكتروني مدى الحياة.

• الدخول للمكتبة الالكترونية.
•  استخدام المرافق الرياضية بالجامعة.

•  استخدام مكتبات الجامعة.
•  برنامج امتياز للخصومات من الشركات والمحلات التجارية المسجلة لدينا.

•  بطاقة شخصية للخريجين.
•  الاخطار والمشاركة بأهم الفعاليات والمؤتمرات والدورات التدريبية وورش العمل.

•  عرض فرص وظيفيه على صفحة Job Navigator  والتقديم على الشواغر المناسبة.
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للتواصــــل 

@UAEU_CCPA

							      مركز التوظيف وشؤون الخريجين
جامعة الامارات العربية المتحدة، العين

الحرم الجامعي للطلاب، مبنى F3، الطابق الثاني، مكاتب 224 
ص.ب: 15551

الرقم المجاني: 8238 - 800
فاكس: 037134974

ccpa.office@uaeu.ac.ae :البريد الإلكتروني
www.uaeu.ac.ae :الموقع الإلكتروني

قسم التخطيط المهني والتوظيف
الحرم الجامعي للطلاب، مبنى F3، الطابق الثاني، مكتب 225

الحرم الجامعي للطالبات، مبنى B3، الطابق الأول، مكاتب 1007 - 1009

قسم شؤون الخريجين

الحرم الجامعي للطلاب: مبنى F3، الطابق الثاني، مكتب رقم 224
alumni@uaeu.ac.ae :البريد الالكتروني
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@UAEU_CCPA

CONTACT US:

Center for Career Placement & Alumni
United Arab Emirates University, Al Ain.
Maqam Campus, Building F3, 2nd Floor, Offices #224 
P.O. Box: 15551 
UAEU Toll Free: 800 - 8238
Fax: +971 3 713 - 6996 
Email: ccpa.office@uaeu.ac.ae 
Web: www.uaeu.ac.ae

Career Planning & Placement Section 
Maqam Campus, Building F3, 2nd Floor, Office #225 (Male)
Maqam Campus, Building B3, 1st Floor, Offices #1007 #1009 (Female)

Alumni Affairs Section
Maqam Campus, Building F3, 2nd Floor, Offices #224 (Male)
E-mail: alumni@uaeu.ac.ae
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ALUMNI SECTION
Connections with Alumni are an important component of the University’s community engagement activities. In 1981, 
UAEU graduated its first cohort of 472 students. The alumni body has now grown to more than 57,000, many of 
whom occupy key positions in governmental and non-governmental organizations across the country and beyond. 
We are proud of their achievements and aspire to build a strong connection with all our alumni. Our aim is to ensure 
that our alumni have a platform to stay connected with each other and with the University. Our Alumni members are 
entitled to a range of professional and social networking benefits. 

ALUMNI SERVICES
The Alumni Affairs Section at the Center for Career Placement and Alumni (CCPA) provides variety of services to the 
university alumni including:
•  Lifetime email account
•  Alumni ID Card
•  Access to the E-library
•  Access to on-campus library services
•  Access to on-campus sport facilities
•  Discounts and offers provided from a variety of stores around the UAE
•  Invitation to different events, activities and conferences
•  Job opportunities at public and private employer partners
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EMPLOYER SERVICES
Students graduating from post-secondary programs are now facing profound social, technological and economic 
change.  Through internships, employers and educators share the responsibility to prepare students for these 
rapidly changing conditions.  The employer becomes a co-educator and helps develop today›s students to become 
productive members of society.

At the Center for Career Placement & Alumni (CCPA), we enjoy the cooperation with many major organizations and 
businesses in the UAE and beyond to place our students in quality internships and job placements. By accepting 
interns, you become a partner in educating our students.  You provide opportunities and experiences students 
cannot gain in a classroom or laboratory. Quality of employees is an important determinant of a company›s success. 
In recruiting UAEU graduates, an organization will have a distinct advantage in winning the «battle for talents». As 
the first and foremost comprehensive National University in the United Arab Emirates, UAEU is the right partner for 
tackling this challenge together with the nation›s organizations.

We, together with our students and graduates, are eager to team up with your organization for a «win-win» 
partnership in educating tomorrow›s workforce: promoting both critical thinking and employability skills.

Advertise current job opportunities available at your organization
The advertisement of the current job opportunities (Employment opportunities) in institutions, through the fill out 
our Job Vacancy Form.

Advertise current internship opportunities available at your organization
The advertisement of the current internship opportunities, through the fill out our internship Form.
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JOB OPPORTUNITIES
Through the Graduate Placement Services (GPS), the Center for Career Placement and Alumni (CCPA) aims to connect UAEU graduates 

with different public and private sector employers by offering an array of activities, programs and resources including:

Job Search Opportunities: 

The “Job Navigator” online portal provides UAEU graduates with the opportunity 

to browse through hundreds of jobs available 

at partner employer organizations and to apply for jobs of their choice.

Career Events: 

CCPA organizes different career events for students and employers including on-campus interviews, presentations by major employers, 

and Career/Employer days.
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PRE-PLACEMENT WORKSHOPS
Workshop I - Steps to Success: Writing An Effective Resume

In this workshop, students are trained on filling out their application forms and curriculum vitae. Through this workshop, students are 

prepared to identify and form their career objectives, and to assess their qualifications (intellectual, professional and social skills) vis-

à-vis the sought-after career skills.

Workshop II - Career Start-up: Interview Skills 

This workshop prepares interns to be committed employees in their future places of employment. Through this workshop also ensures 

that the interns are prepared to market their qualifications for the different career opportunities, to grasp & maximize what internships 

offer, and to develop the communication, behavioral and professional skills needed for job interviews.

Workshop III: Work Ethics 

In this workshop, students will acquire skills in work ethics and employer expectations.

Outstanding Interns Award

The Outstanding Intern Award (OIA) was launched by the Center in May 2010 and was created as an initiative to increase students› 
engagement and motivation during their internship course. The Award is designed to recognize and reward students who demonstrate 
outstanding academic excellence and strong practical performance during their internship at the work place. Internships are an 
invaluable experience for students that provide them with the necessary skills needed for employment upon graduating.

Award Details

Students from all UAEU Colleges that have significantly excelled in their internship assignments will be nominated by their College 

to receive the award.  The OIA will be presented every semester during Internship Days. In addition to the Award, students will be 

provided with an Outstanding Intern Certificate that they can add to their CV portfolio to help them gain an edge over other applicants 

during their post-graduation job search.

Internship Student Handbook

The iWIL Student Handbook provides students with the required information to succeed in their internship course
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INTERNSHIPS

The Center for Career Placement and Alumni (CCPA) works closely with Colleges to the support the different internship programs 

at UAEU. The Internship & Work-Integrated Learning (iWIL) services at CCPA aim to build the bridge between the world of learning 

and the world of work through:

•  The iWIL Online System: A web-based information system that supports all operations related to internships. It covers 

all functions and procedures performed by the students, colleges, and internship partners. The automated internship operations 

encompass CV writing, placement, keeping in contact while on internships, monitoring and evaluation.

•  The iWIL Pre-Placement Workshops: Labor market preparation is perhaps the most important feature of a student’s internship 

experience. The Center develops and assists in the delivery of a series of workshops aimed at students’ pre-placement preparation. 

These workshops help students with write an effective resume, develop their interview and communication skills and understanding 

appropriate work ethics and employers’ expectations.

• iWIL Publications: The Center for Career Placement and Alumni publishes different internship publications to assist in preparing 

and guiding students for their internships.

• Internship Partnerships: The Center identifies potential internship placements through establishing solid partnerships with both 

private and public organizations in the UAE. 
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THE CENTER’S SERVICES INCLUDE:

Support with Choosing a Major: 

Assist students in choosing the major that best suit their personality, strengths and career choice.

Individual Counseling: 

One-to-one sessions offered by the Center’s Career Counselors to help students create and implement their own career plans and in 

develop a greater sense of self-awareness relevant to the career development process.

Group Counseling Sessions: 

Group sessions designed to provide students with support in issues related to career exploration, career development and other 

career related issues.

Career Workshops: 

Throughout the academic year, the CCPP offers a wide range of interactive workshops to equip students with the needed 
employability skills and to prepare them for the world of work. Workshops include:
o  Effective Resume Writing                      o  Work Ethics
o  Interview Success                                o  Time Management
o  Job Search Techniques & Strategies       o  Understanding the Job Market

Career Assessments & Tests:

These tools are used to assist students in gaining a better understanding of their skills, strengths, values and interests which will help 

them in making the right decisions about their careers.

Career Resources

The Center provides students with publications and resources covering different career-related topics.
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CAREER PLANNING & PLACEMENT SECTION: 

CAREER COUNSLING

The Career Planning Services Center offers valuable career planning services that aim to assist UAEU students in setting goals and 
taking appropriate decisions related to their desired careers; in addition to, equipping them with the needed employability skills to 
prepare them for the world of work.
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Vision:

To be an exemplary Center providing high quality career 
planning and placement services and resources to students, 
alumni and employers; and to become the leading Center of 
its kind in the UAE.

Mission: 

The mission of the Center is to provide students with 
internship and work placements that have a significant impact 
on their professional lives; to prepare students for developing 
and pursuing their careers and assist them in the cultivation 
and enrichment of career-related skills; to provide effective 
and efficient services to organizations seeking to employ 
the institution’s graduates and students; and to expand 
opportunities for alumni involvement and establish lifelong 
connections between UAEU and its alumni.
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OVERVIEW OF THE CENTER

The Center for Career Placement and Alumni (CCPA) provides students with many opportunities for career preparation 

and employment. Through the Career Planning and Placement Section, the Center involves UAEU students in 

career preparation from the time they enter the University and assists them in making informed career choices to 

achieve career and life goals. Student participation in CCPA programs and events enable them to gain the needed 

employability skills expected by employers.

Furthermore, the CCPA connects colleges, students and employers to create a powerful work-based internship for 

the learner and to provide job opportunities for UAEU fresh graduates and alumni. By cultivating multi-faceted 

partnerships and networks, CCPA is committed to providing the needed resources for students to explore diverse 

career opportunities; and is dedicated to assisting partner employers in employing the highest caliber graduates.
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